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§ 1 
Godkännande av dagordning 
 
Den utsända dagordningen godkändes. 
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§ 2  
Val av justerare och dag för justering 
 
Ordföranden Jan Jönsson (L) och ledamoten Jackie Nylander (V) 
utses att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 
justering sker måndag den 30 maj. 
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§ 3  
Förvaltningen informerar 
 
Enhetschef Carina Cutlip och gruppledare Johan Lindholm vid 
tillståndsenheten informerade om enhetens tillsynsarbete. 
 
Tillståndsenheten har informationsutbyte, möten och samverkan 
med polisen på flera sätt. 
 
Enheten har ett telefonnummer för att stärka polisens krogarbete 
genom att ta emot samtal dygnet runt alla dagar i veckan och ger 
råd, stöd och tar emot tips som breddar lokala lägesbilden.  
 
Tillståndsenheten har samordnad tillsyn med planerar årsschema 
med polisen t.ex. Farsta, Globen och Skärholmen. Vid behov 
planeras även operativ tillsyn. 
 
 
Socialdirektör Fredrik Jurdell informerade kort om en kommande 
inbjudan för socialnämnden gällande studiebesök till Aspuddens 
akutboende samt att det är utdelning av Lagervall stipendium den 
14 juni innan nämndssammanträde. 
 
 
Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  
Nämndens frågor till förvaltningen 
 
En skrivelse från Jackie Nylander m.fl. (V), Karin Gustafsson 
m.fl.(S) samt med biträde av Anna Rantala Bonnier (Fi) ”angående 
stadens arbete kring våld i nära relation”, anmäldes. 
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§ 5  
Betänkandet Träffsäkerhet (SOU 2021:101) 
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2022/404 
Dnr 1.6-182/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen avseende Betänkandet Träffsäkert. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat slutbetänkandet 
Träffsäkert (SOU 2021:101). Betänkandet syftar till minskad 
skuldsättning och ökad träffsäkerhet av bostadsbidrag och 
underhållsstöd. Slutbetänkandet lämnar flera förslag, bland annat 
föreslås att den bidragsgrundande inkomsten i bostadsbidraget och 
den betalningsgrundande inkomsten i underhållsstödet ska baseras 
på aktuella historiska månadsinkomster, vilket förväntas minska 
risken för skuldsättning hos individen. Slutbetänkandet föreslår 
vidare att bostadsbidraget ersätts med en ny förmån som kallas 
bostads- och familjestöd (Bofast) samt att underhållsstödet ersätts 
med en statlig underhållsreglering.  
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslagen som utredningen 
presenterar då ett av syftena är att stärka ekonomiskt utsatta 
barnfamiljer, vilket är i linje med och förväntas stärka barnets 
rättigheter enligt barnkonventionen. Förslagen förväntas påverka 
kommunens försörjningsstöd såtillvida att ett fungerande och mer 
träffsäkert bostadsbidrag torde minska individers behov av 
försörjningsstöd. Förvaltningen ser även positivt på förslagen 
rörande användningen av månadsinkomster vid fastställande av 
bidragsgrundande och betalningsgrundande inkomst då detta 
förväntas minska risken för att individer hamnar i skuldsättning.  
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 20 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 6 
Flyktingmottagandet med anledning av händelseutvecklingen 
i Ukraina 
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2022/424 
Dnr 1.6-202/2022 
  
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen avseende Flyktingmottagande med 
anledning av händelseutvecklingen i Ukraina.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Rysslands invasion av Ukraina har medfört att ett ökat antal 
flyktingar från Ukraina söker sig till Europa, Sverige och 
Stockholm. Stockholms stad kommer med anledning av detta att 
ställas inför olika utmaningar i ett flertal av de verksamhetsområden 
som innefattas i det kommunala ansvaret. I ärendet tydliggörs 
stadens inriktning i arbetet med mottagandet av flyktingar från 
Ukraina samt föreslås ett antal förstärkningar för att möta de behov 
som förväntas uppstå. 
 
Stadens övergripande inriktning är att mottagandet av flyktingar 
från Ukraina kan och ska ske inom ramen för nämndernas ordinarie 
uppdrag men att det kan behövas förstärkning av de processer och 
verksamheter som redan finns på plats. 
 
I ärendet lyfts ett antal delar inom socialtjänstens område såsom 
boendelösningar, uppsökande arbete på ankomstplatser samt 
insatser för att motverka prostitution och människohandel, 
samhällsvägledning, mottagande av ensamkommande barn och 
unga, och samordning av frivilliga initiativ.  
 
Socialförvaltningen ställer sig bakom inriktningen att mottagandet 
av flyktingar från Ukraina kan och ska ske inom ramen för 
nämndernas ordinarie uppdrag och instämmer i att det kan behövas 
förstärkning av de processer och verksamheter som redan finns på 
plats. Socialförvaltningen delar uppfattningen att det trots oklarheter 
om hur mottagandet ska fungera över tid är av vikt att det finns 
tydliga utgångspunkter för stadens verksamheter.   
Socialförvaltningen ser positivt på en budgetjustering som kan 
användas att förstärka i de uppdrag och verksamheter där det 
behövs. 
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Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 19 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande 
Linnéa Vinge (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Ett initiativärende har inkommit till nämnden angående 
flyktingmottagandet med anledning av händelseutvecklingen i 
Ukraina. Sverigedemokraterna ställer sig bakom att hjälpa 
flyktingar i vårt närområde under tiden som det behövs, för att 
sedan tillse ett ordnat återvändande vid konfliktens slut.  
 
Vi anser att Stockholms stad ska ta sin del av det svenska ansvaret 
att hjälpa de ukrainska flyktingarna, som primärt består av kvinnor, 
barn och äldre. Det är särskilt viktigt att dessa personer ges en väg 
in i det svenska samhället och att en förvärrad segregation 
förhindras. Vidare uppfattar vi barnens möjligheter att fortsätta sin 
skolgång som särskilt prioriterat jämte andra saker som är 
avgörande för att de mottagna inte ska hamna efter. 
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§ 7 
Deltagande i Kvalitetsutmärkelsen 2022 
Dnr 1.3.4-205/2022 
 
Socialnämndens beslut  
Socialnämnden godkänner att Hvilan och Enheten för digitalt 
verksamhetsstöd deltar i kvalitetsutmärkelsen. 
 
Ärendet 
Den 29 november 2022 utses vinnarna i årets kvalitetsutmärkelse. 
Kvalitetsutmärkelsen är en stimulans och uppmuntran i arbetet med 
kvalitetsutveckling. Den ger samtidigt staden möjlighet att lyfta 
fram förebilder och goda exempel. Frågorna i Kvalitetsutmärkelsen 
kan också användas som ett utvecklingsverktyg. Genom att delta i 
Kvalitetsutmärkelsen synliggör verksamheten sitt systematiska 
kvalitetsarbete.  
 
Alla verksamheter inom stadens kommunala förvaltningar och 
bolag kan delta. Därutöver kan entreprenader och andra enskilt 
drivna verksamheter som finansieras av Stockholms stad delta. En 
förutsättning är dock att enheten har en chef med budget- och 
personalansvar för enheten, samt en verksamhetsplan med mål för 
enheten. Enheten ska också bestå av minst fem medarbetare 
inklusive chef.  
 
Stockholms stad delar ut kvalitetsutmärkelser i klasserna förskola, 
skola, äldreomsorg inklusive myndighetsutövning, socialtjänst samt 
stöd och service till personer med funktionsnedsättning inklusive 
myndighetsutövning, samt andra verksamheter såsom 
administrativa verksamheter, stadens bolag och tekniska 
verksamheter. 
 
Enhet eller verksamhet som vill delta ska meddela detta till berörd 
förvaltning/bolag i staden. Deltagandet ska godkännas alternativt 
anmälas i respektive nämnd. Berörd förvaltning/bolag ska skicka in 
protokoll från nämndmöte/styrelsemöte senast den 30 juni. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 31 mars 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 8 
Tertialrapport 1 år 2022 för socialnämnden 
Dnr 1.2.2-218/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1 Socialnämnden godkänner tertialrapport 1 per den 30 april 
2022 med prognos för 2022. 

2 Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 0,55 mnkr 
från kompetensutvecklingssatsningen. 

3 Socialnämnden lämnar tjänsteutlåtandet till 
kommunstyrelsen. 
 

Ärendet 
Socialnämnden har under perioden arbetat i enlighet med 
kommunfullmäktiges övergripande inriktningsmål och med 
kommunfullmäktiges mål för verksamhetsområdena samt nämndens 
egna mål. Socialnämnden gör bedömningen att 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att nås under året. 
 
Viktiga teman/fokusområden för socialnämnden under året är: 

• Uppföljning, evidens, likställighet och effekt 
• Skolan som skyddsfaktor med fokus på skolresultat och 

samverkan kring barn och ungdom 
• Vålds- och brottsprevention inklusive arbetet mot grov 

kriminalitet, arbetet för att stötta brottsutsatta och vittnen 
samt våld i unga relationer och sexköp och "sugardejting" 

• Funktionsnedsättning/bostäder 
• Hemlöshet/ komplex problematik 
• Digitalisering och innovation 
• Nya socialtjänstlagen 

 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tertialrapport 1 2022 
för Socialnämnden. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 11 maj 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Jackie Nylander m.fl. (V) och Lotten Hammar m.fl. (S) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
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Vi vill tacka förvaltningen för allt det goda arbete som bedrivs 
under de utmanande omständigheterna som året inleddes med. 
Pandemin gjorde sig fortfarande påmind under början av året och 
därefter kom kriget i Ukraina som satte ytterligare press på 
verksamheterna. Med ett proaktivt handlingssätt agerade 
förvaltningen snabbt för att staden skulle stå redo att ta emot 
flyktingar som flydde Ukraina. Staten behöver tydliggöra 
ansvarsfördelningen samt tala klarspråk i förväntningarna på 
kommunerna så att planering och förberedelse underlättas för. 
Samtidigt kan vi utläsa i tertialrapporten att flera 
utvecklingsområden från tidigare prognoser kvarstår.  
 
SHIS mål om antal genomgångslägenheter för barnfamiljer 
beräknas att inte uppnås. Detta beror dels på att andra 
boendeformer används i högre utsträckning hos SHIS men det beror 
också på att avsaknad av politisk styrning och tydliga direktiv kring 
hur stadens resurser kan användas på bästa sätt. Det försvårar idag 
för barnfamiljer i behov av en genomgångslägenhet att få tillgång 
till en. Vi vet att stadsdelsnämnderna fortfarande har vräkta barn 
och placeringar i vandrarhemslösningar och detta anser vi vara 
mycket beklagligt. 
 
Vi noterar att personer står i kö för att få kontakt med 
Mikamottagningen. Vi har förståelse för att väntetiderna för att 
påbörja samtal har ökat under året beroende på det förstärkta 
uppsökande arbete mot flyktingar vilket medfört att resurser behövt 
omprioriteras. Men om det uppsökande arbetet förstärks måste det 
rimligen kombineras med en förstärkning av resurser så att 
ordinarie arbete också hinns med. Om klienter inte får uppföljning 
eller erbjuds vidare stöd på grund av att verksamheterna upplever 
hög belastning så riskerar verksamheten att inte uppfylla sitt viktiga 
syfte. Vi hade välkomnat fler kranskommuner att gå med i 
samarbetet rörande Mikamottagningen så att alla personer med 
behov av personalens särskilda stöd och kunskaper ges tillgång till 
det.  
 
Arbetet med att öka flexibiliteten och stärka individanpassningen i 
ledsagningsmodellen behöver stärkas. I dagsläget gör inte nämnden 
tillräckligt för att ambitionen ska uppnås. Enligt 
funktionsrättsrörelsens uppgifter ska volymen ledsagartimmar vara 
på nedåtgående trend och på grund av att staden inte mäter eller 
följer denna utveckling i dagsläget är det svårt att veta hur 
verkligheten ser ut.  
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Det är bra att nämndens arbete med att stärka det uppsökande 
arbetet, stödet, och samverkan med andra aktörer mot 
människohandel, prostitution, så kallad ”sugardejting” och sex som 
självskadebeteende, i synnerhet mot unga, ska fortsätta. Vi undrar 
dock varför socialnämnden inte får någon löpande rapportering om 
arbetet, och ifrågasätter att det endast ges information till 
socialroteln.  
 
Enligt uppgifter om de sammanlagda dygnskostnaderna för avtal 
med privata leverantörer av gruppbostäder kan vi konstatera att det 
är otroligt kostnadskrävande att det finns så lite drift av 
gruppbostäder inom staden eller LOV. I rapporten framkommer att 
nämndernas sammanlagda kostnader för de individuella avtalen 
per dygn är drygt 1,6 miljoner kronor, vilket dessutom motsvarar en 
ökning med nästan 8000 kronor per dygn. Med tanke på att det 
råder stor brist på gruppbostäder borde staden verkligen satsa på 
att bygga och drifta fler boenden i egen regi, något som vi har drivit 
länge. De politiska ambitionerna att öka byggtakten av 
gruppbostäder inom staden och säkerställa att staden kan möta 
behoven av bostäder med särskild service har varit alldeles för låga 
under hela mandatperioden, vilket också återkommande återspeglas 
i boendeplanen. 
 
Slutligen vill vi lyfta fram att mer behövs göras för att stärka 
personalens arbetssituation. Tertialrapporten visar att 
personalrörligheten ökar samt att antalet anlitade konsulter i 
verksamheterna stiger. Detta är samma trend som vi såg när den 
rödrosa majoriteten tog över makten 2014 och startade arbetet med 
handlingsplanen. Vi beklagar att arbetet med handlingsplanen har 
nedprioriterats av det blågröna styret och att implementeringen av 
åtgärderna inte längre följs upp med samma noggrannhet som när 
den rödrosa oppositionen styrde. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma särskilda uttalande. 
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§ 9 
Boendeplan 2022-2032 - Bostäder med särskild service SoL 
och LSS 
Dnr 3.1.1-123/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner boendeplanen 2021-2031. 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till kommunstyrelsen. 
 
Ärendet 
Socialnämnden har i samarbete med stadsdelsregionerna 
sammanställt boendeplanen 2021-2031 och föreslår beslut om 
åtgärder utifrån en sammanvägd övergripande bedömning av behov 
och framtida trender. Med hjälp av den stadsövergripande 
boendeplanen kan Stockholms stad öka möjligheterna att bättre 
planera och tillgodose alla brukares behov och önskemål vad gäller 
bostäder med särskild service. Boendeplanen utgår från Swecos 
prognos över behovet av bostad med särskild service samt från 
stadsdelsregionernas boendeplaner. Varje stadsdelsnämnd har 
godkänt den del av boendeplanen som berör respektive 
stadsdelsnämnd.  
 
Utbyggnadstakten motsvarar i nuläget inte behovet av bostäder med 
särskild service. Om man räknar med att alla projekt byggs enligt 
planering kommer det ändå att saknas 338 lägenheter för att nå 
stadsdelsregionernas uppskattade behov. I förra årets boendeplan var 
differensen 506 lägenheter. 
 
Från årsskiftet 2022 har kommunfullmäktige gett socialnämnden i 
ansvar att beställa nya LSS-bostäder. Syftet är att öka likställigheten 
och tillgången till fler LSS-bostäder. Etablering av ny organisation 
pågår och en ny arbetsgrupp inom kompetenscenter funktionshinder 
och socialpsykiatri har tillskapats. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner boendeplanen 2021-
2031 och att rapporten överlämnas till kommunstyrelsen. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 13 april 2022. 
 
Yrkanden 
Jan Jönsson (L), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Mariana Moreira 
Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), Michaela Hollis (KD) och 
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Linnéa Vinge (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Jackie Nylander m.fl. (V) och Lotten Hammar m.fl. (S) yrkade 

1. att återremittera ärendet till socialnämnden för att ta fram ett 
förslag som fullskaligt täcker behovet av bostäder med 
särskild service år 2032, samt 

2. att därutöver anföra 
 
Stockholm har under många år haft ett stort underskott av bostäder 
med särskild service enligt LSS och SoL. Bristen på lämpliga 
boenden gör att staden tvingas köpa platser utanför LOV-avtal eller 
på stadens egna boenden, något som både är negativt för 
stockholmare som behöver lämna orten där de växt upp och för 
stadens ekonomi. Staden står inför stora utmaningar att bygga ut i 
den takt och skala som den höga efterfrågan på servicebostäder 
kräver. Av förslaget till Boendeplan 2022-2032 framgår att de 
planerade bostäderna inte täcker behoven kommande år vilket vi 
ser allvarligt på. Det kommer att fattas ca 340 lägenheter med 
särskild service år 2032 om Boendeplanen antas enligt förslaget, 
vilket i sig är en förbättring från tidigare boendeplan där 
underskottet var över 500 lägenheter – men vi anser inte att det är 
tillräckligt. 
  
Under de senaste åren har flertalet åtgärder vidtagits av olika 
majoriteter för att komma tillrätta med underskottet av bostäder för 
funktionsnedsatta. Exploateringsnämnden fick i uppdrag att i 
samband med bostadsexploateringsprojekt säkerställa om projekten 
kan innehålla en andel om minst fem procent lägenheter för särskilt 
boende, med prioriterad inriktning på boenden inom LSS och 
socialpsykiatri. Beslut togs om att årliga stadsövergripande 
boendeplaner utifrån prognoser över behovet av bostad med 
särskild service ska tas fram. Ett nytt stimulansbidrag infördes för 
kommunala och privata utförare som bygger och startar nya 
bostäder med särskild service.  
  
De åtgärder som sattes in har gjort att Stockholm har tagit några 
steg för att möta behoven. Tyvärr ser vi att åtgärderna inte räcker 
till och att situationen är akut. De synpunkter som har framkommit 
till socialnämnden under arbetet med årets boendeplan måste tas 
tillvara och åtgärder för att öka tillgången till bostäder behöver 
sättas in. Bristen på boenden kräver att staden tar ett omtag för att 
säkerställa att både allmännyttan och privata aktörer får fram 
bostäder med särskild service. Boendeplanen behöver kompletteras 
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med det reella behovet av utbyggnad kommande tioårsperiod, och 
vi vill se ett förtydligande av att det är kommunens ansvar att 
säkerställa att det byggs tillräckligt. 
  
Vi vill skapa fler bostäder, både i befintliga fastigheter och i 
nyproduktion.  För att kunna möta behoven som anges i 
boendeplanen behöver vi säkerställa att markanvisningar görs med 
målgruppens bästa i åtanke. Politiken måste ta ansvar för att 
byggnadstakten ökar och det är ett faktum att marknaden inte kan 
eller bör förlitas på till den grad som det blågröna styret gör. I de 
fall där staden investerar i att skapa nya bostäder för 
funktionsnedsatta ska driften av dessa skötas av staden själva. 
 
Planering av utbyggnad av bostäder och en plan för hur 
målgruppen ska kunna nyttja bostäderna långsiktigt behöver vara 
stadsövergripande. Med en stadsövergripande beställarfunktion kan 
staden på ett bättre sätt planera och möta behoven av boenden. En 
stadsövergripande beställarfunktion kommer att ha andra 
möjligheter att driva på stadens bostadsbolag, 
exploateringskontoret och stadsbyggnadskontoret för att skapa fler 
bostäder. Dessutom kommer kontakten med de privata 
verksamheterna och bolagen att underlättas genom en samlad 
kommunikationskanal till staden. Vi anser även att stadsdelarna 
överlag behöver få en mer närvarande roll i planeringen av 
byggnadsprocessen och i ett tidigare skede än vad som nu ofta är 
fallet.  
 
Vi delar bilden av den problematik som finns kring kostnadsansvar. 
För målgruppen inom LSS övergår ansvaret för personen som 
flyttar till bostad med särskild service till den stadsdel som 
bostaden ligger i. Det kan betyda att en stadsdelsförvaltning med 
nybyggda gruppbostäder övertar kostnader från andra 
stadsdelsförvaltningar som de inte blir kompenserade för genom 
stadens ersättningssystem. Det är bra att staden avser att förändra 
detta.  
  
Slutligen ser vi med oro på den politik som majoriteten driver med 
ombildningar, utförsäljningar och stoppade byggplaner. 
Majoritetens bostadspolitik riskerar att slå hårdast mot de grupper 
som är i störst behov av stadens stöd. Bostäder ska finnas för 
människor oavsett vilket behov de har eller vilket skeende av livet 
de befinner sig i. Stockholm behöver fler hyresrätter, inte färre. 
Kommunen är ytterst ansvarig för att beståndet är tillräckligt för att 
möta invånarnas behov. Här behöver alla berörda facknämnder 
involveras så att man stadsövergripande tar gemensamt ansvar för 
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att säkerställa bostadsförsörjningen. Bostäderna som färdigställs 
måste också kunna tas i anspråk av målgruppen de är till för, där 
många har en låg ekonomi. I vårt Stockholm ska alla ha råd att bo 
oavsett ekonomi eller funktionsnedsättning. 
 
Beslutsordning 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Jackie Nylander m.fl. (V) och Lotten Hammar m.fl. (S) reserverade 
sig mot beslutet till förmån för det egna gemensamma yrkandet. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma yrkande samt reservation. 
 
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Mariana Moreira 
Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C) och Michaela Hollis (KD) 
lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Gruppen personer med funktionsvariation återspeglar samhällets 
mångfald och är heterogen. De är rättighetsbärare och måste 
synliggöras inom stadens alla verksamhetsområden. Frågan om 
boende är central utifrån ett rättighetsperspektiv. Alla ska ha rätt 
till en bostad som tillgodoser ens behov, det är grundläggande för 
ett bra liv.  
 
Under en lång tid har det varit svårt att få till bostäder med särskild 
service i vår stad. Det var svårt för enskilda stadsdelar att se hur 
behovet skulle se ut och det var kopplat till stora kostnader. Det 
resulterade i för få bostäder och låg rörlighet mellan bostäderna 
som fanns. Därför har vår grönblå majoritet valt att centralisera 
beställaransvaret från stadsdelarna till socialförvaltningen för att 
skapa bättre översyn och tydligare ansvarsfördelning. Det har varit 
ett viktigt steg framåt och vi gläds åt att se effekten av detta arbete 
där underskottet av bostäder med särskild service minskar stadigt. 
Men det är inte tillräckligt, och vi är långt ifrån klara. Därför 
kommer vi att fortsätta följa upp arbetet och sätta in de åtgärder 
som krävs för att säkerställa att efterfrågan möter behovet. Alla 
stockholmare ska kunna bo i sin stad oavsett funktionalitet. 
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§ 10 
Socialtjänstrapporten 2021 
Dnr 3.1.1-494/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1 Socialnämnden godkänner förvaltningens 
Socialtjänstrapport 2021. 

2 Ärendet överlämnas för kännedom till stadsdelsnämnderna. 
 

Ärendet  
För trettonde året i rad har Socialtjänstrapporten tagits fram av 
socialnämnden. Rapporten syftar till att beskriva tillståndet inom 
Stockholms stads socialtjänst. I rapporten beskrivs även hur 
socialtjänsten utvecklats över tid och det görs en del analyser, bland 
annat om några av effekterna av covid-19. Rapporten syftar också 
till att fungera som ett verktyg i arbetet för likställighet inom 
stadens socialtjänst.  
 
Förvaltningen har samlat in och sammanställt statistikuppgifter och 
annan relevant information för följande områden: ekonomiskt 
bistånd, barn och unga, familjerätten, funktionsnedsättning, 
socialpsykiatri, missbruk och beroende, hemlöshet och våld i nära 
relationer och hedersrelaterat våld och förtryck. Om 
brukarundersökningar har genomförts under det gångna året är de 
beskrivna i rapporten.  
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner Socialtjänstrapport 
2021 och överlämnar ärendet för kännedom till 
stadsdelsnämnderna. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 6 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Jackie Nylander m.fl. (V) och Lotten Hammar m.fl. (S) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
 
Socialtjänstrapporten beskriver tillståndet i stadens socialtjänst och 
hur socialtjänsten utvecklas över tid. Rapporten är värdefull för att 
verksamheterna inom socialtjänstområdet ska fortsätta utvecklas 
och utgör även ett viktigt underlag för socialnämndens och 
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stadsdelsnämndernas framtida arbeten. Rapporten redovisar väl 
hur socialtjänsten ser ut i staden, men vi saknar slutsatser och 
förslag baserat på informationen som framkommer. 
 
Under den förra rödrosa majoriteten initierade vi arbetet med 
Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm. En av 
rapporterna, Skillnadernas Stockholm, kartlade de olika 
livsvillkoren i Stockholm och illustrerade hur ojämlika livsvillkor 
begränsar möjligheterna för stockholmare att förverkliga det liv de 
eftersträvar. För stor ojämlikhet underminerar också den sociala 
sammanhållningen och skapar grogrund för sociala konflikter.  
 
I föreliggande ärende ser vi hur skillnaderna fortsätter att vara 
stora i Stockholm. Det är angeläget att den borgerliga majoriteten 
börjar arbeta för att minska dessa för att kunna leva efter deras 
egen devis om ett möjligheternas Stockholm, där alla invånares 
frihet, självständighet och möjligheter ska värnas oberoende av 
bakgrund. 
 
För att komma tillrätta med ojämlikheten i Stockholm behövs 
kraftfulla insatser. Nedan anförda områden har stor påverkan på de 
ojämlika livsvillkoren. 
 
Utbildningsnivå 
Utbildningsnivån inom staden varierar kraftigt mellan 
stadsdelsnämnderna, en trend som kunnat påvisas även tidigare år. 
Skillnaderna är stora mellan ytterstaden och innerstaden. På 
Östermalm hade en övervägande del, 73,4 procent, en 
eftergymnasial utbildning, medan motsvarande siffra i Rinkeby-
Kista var 36,6 procent. 
 
Medelinkomst 
Skillnaderna mellan mäns och kvinnors medelinkomst fortsätter att 
öka, vilket är ett stort misslyckande. Som mest har kvinnornas löner 
ökat på Östermalm, med 3,8 procent, medan männen på Östermalm 
fått en medellöneökning på 4,6 procent.  
 
I två av stadsdelarna tjänar kvinnor mer än dubbelt så mycket än 
kvinnor i Rinkeby-Kista medan män i fyra stadsdelar har en 
medelinkomst som överstiger det dubbla av medelinkomsten för 
män i Rinkeby-Kista. 
 
Skillnader av biståndsbehov mellan stadsdelsområden  
Även behovet av ekonomiskt bistånd skiljer sig stort mellan 
innerstads- och ytterstadsområden. Andelen biståndsmottagare i 
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befolkningen är högst i Rinkeby-Kista, med 6,7 procent och lägst på 
Östermalm, med 0,4 procent. 
 
Staden måste trappa upp arbetet minska arbetslösheten och stödja 
fler i arbete. Rapporten visar att av de vuxna biståndsmottagare 
som varit aktuella för ekonomiskt bistånd under 2021 var hälften 
arbetslösa. Den tredje största gruppen som erhöll ekonomiskt 
bistånd var i åldern 18-24, 13 procent var alltså unga. Det 
framkommer också i rapporten att trenden med fler biståndshushåll 
som har ett långvarigt behov av ekonomiskt bistånd fortsätter och 
år 2021 uppmättes den längsta genomsnittliga biståndstiden sett 
över en tjugoårsperiod.  
 
Passivitet är aldrig svaret för att minska arbetslösheten och därför 
bör staden snabbt garantera insatser. 
 
Barn i familjer med ekonomiskt bistånd 
Som en följd av allt ovan anfört skiljer sig även andelen och antalet 
barn som lever i familjer med ekonomiskt bistånd påtagligt åt 
mellan de olika stadsdelsnämnderna. I Rinkeby-Kista levde 10,8 
procent av barnen i familjer som någon gång under 2021 har 
uppburit ekonomiskt bistånd jämfört med 0,5 procent på 
Östermalm.  
 
Utredningstider 
Andelen utredningar som pågått längre tid än fyra månader ligger 
enligt rapporten fortsatt högt i staden. Exempel på orsaker som 
anges till att en utredning drar ut på tiden kan vara hög 
arbetsbelastning eller byte av handläggare. Att utreda barn som far 
illa är ett av stadens absolut viktigaste uppdrag och får aldrig 
prioriteras ner av ekonomiska, eller andra, skäl. 
Stadsdelsnämnderna måste få den budget som krävs för att klara 
uppdraget.  
 
Stadsdelsnämnderna uppger i sina verksamhetsberättelser att 
socialtjänsten möter alltmer komplexa barnavårdsärenden som 
kräver insatser av diverse slag och här behöver initiativ tas till 
utveckling inom stadens öppenvård. Vidare behöver 
handlingsplanen för en förbättrad arbetssituation för 
socialsekreterare och biståndshandläggare prioriteras. 
 
Familjerätten 
Enligt rapporten kommer det ta tid innan konsekvenserna från 
pandemin tar sig uttryck i statistiken över exempelvis 
orosanmälningar och ungdomsbrottslighet. Det digitala arbetssättet 
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kan ha försämrat kvaliteten på insatserna. På grund av den ökade 
sjukfrånvaron har bland annat uppföljning av insatser har upplevts 
svårare att genomföra.  Inom familjehemsvården har pandemin 
bland annat medfört att hembesök i samband med utredningar inte 
har kunnat genomföras på samma sätt och i samma omfattning som 
tidigare vilket har fått förödande konsekvenser i enskilda fall. Vi 
instämmer i att ytterligare uppföljningar därför behöver göras 
längre fram. 
 
Avhysningar där barn är berörda i Stockholms stad  
Att barnfamiljer har vräkts under pandemin är oerhört allvarligt 
och strider mot vad vi menar är att sätta barnens bästa i fokus. Att 
antal vräkningar ökade kraftigt under 2021 i jämförelse med 2020 
visar att principen om att inga barnfamiljer ska vräkas håller på att 
försvinna. Det är bra att förvaltningen har genomfört 
kunskapshöjande insatser gentemot bostadsbolagen om att 
orosanmäla i de fall då barn berörs av vräkning på grund av 
otillåten andrahandsuthyrning. Men mer behöver göras för att alla 
barn ska kunna ha en bra och trygg uppväxt.      
 
Boende för våldsutsatta 
I rapporten framkommer uppseende växlande siffror kring antalet 
placeringar på SHIS mellanboende för våldsutsatta. Det framgår 
att det är nästan uteslutande placeringar från Rinkeby Kista 
stadsdelsförvaltning och placeringar har även ökat något, dock 
fortfarande marginellt, från andra stadsdelar. Detta väcker en rad 
frågor då bostadsbristen för kvinnor som flytt från våld är ett stort 
problem samtidigt som stadens egna boendealternativ används i 
mycket låg utsträckning från övriga stadsdelar. Den pågående 
utredningen om vad detta beror på är välbehövlig. Utifrån 
lärdomar därifrån behöver arbetet med att förbättra SHIS 
verksamhet fortgå så att stadsdelarna i högre grad utnyttjar 
möjligheten att placera våldsutsatta i SHIS bestånd. 
 
Det är viktigt att ta resultaten i rapporten på allvar. Rapporten 
visar på segregation och ojämlikhet i verksamhetsområde efter 
verksamhetsområde, där ytterstaden sticker ut i jämförelse med de 
välbärgade stadsdelarna. Det går inte att blunda när sifforna är så 
tydliga. Stockholm behöver en politik för en jämlik stad som håller 
samman. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma särskilda uttalande. 
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§ 11 
Komplettering och delvis ändring av socialnämndens beslut 
2022-03-22 om särskilt individanpassad stödinsats för att 
underlätta arbete eller studier enligt 4 kap. 2 § socialtjänstlagen 
(2001:453) 
Dnr 3.1.2-70/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden föreslår att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att besluta om insatsen särskilt 
individanpassad stödinsats för att underlätta arbete eller 
studier enligt 4 kap. 2 § socialtjänstlagen (SoL) (2001:435) 
samt att stadsdelsnämnderna ska ansvara för biståndsbeslut 
för insatsen i enlighet med tjänsteutlåtandet. 

2. Socialnämnden föreslår också att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige besluta fastställa bilagda riktlinjer för 
handläggning av särskilt individanpassad stödinsats för att 
underlätta arbete eller studier enligt 4 kap. 2 § 
socialtjänstlagen (SoL) (2001:435) och att socialnämnden 
ska utarbeta tillämpningsanvisningar för insatsen. i 
samverkan med arbetsmarknadsnämnden.  

3. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen.  
 
Ärendet  
Socialnämnden beslutade vid sammanträdet 22 mars 2022 att 
godkänna förvaltningens förslag om särskilt individanpassad 
stödinsats för att underlätta arbete eller studier enligt 4 kap. 2§ SoL 
och att överlämna ärendet till kommunstyrelsen. Vid 
socialnämndens beslutsfattande saknades några beslutspunkter, 
vilket föranleder att socialnämnden behöver besluta om 
komplettering av beslutssatserna i enlighet med vad som föreslås i 
detta tjänsteutlåtande.  

Socialförvaltningen föreslår, i samråd med 
arbetsmarknadsförvaltningen och juridiska avdelningen, att insats i 
form av särskilt individanpassad stödinsats för att underlätta arbete 
eller studier, som i nuläget erbjuds genom arbetsmarknadsnämndens 
verksamheter Alfa och Iwork, ska föregås av ett biståndsbeslut 
enligt 4 kap. 2 § SoL. Detta förslag är en del av implementeringen 
av stadens strategi för arbetsmarknadsinsatser. 
 
Socialförvaltningen föreslår att de förslag som ges i detta 
tjänsteutlåtande börjar gälla från 1 januari 2023. 
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Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 11 maj 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12 
Lägesrapport om fem uppdrag inom våldsområdet 
Dnr 3.1.1-201/2022 
 
Socialnämndens beslut  
Socialnämnden godkänner lägesrapporten om fem uppdrag inom 
våldsområdet i april 2022. 
 
Ärendet 
Socialförvaltningen lämnar en lägesrapport avseende fem uppdrag 
inom våldsområdet 2022. Uppdragen rör upptäckt av våld genom 
användande av FREDA-kortfrågor, stöd till barn, unga och vuxna 
som utsatts för våld samt implementeringen av stadens 
handlingsplan för att motverka människohandel och prostitution. 
Arbete pågår med att ta fram och implementera en rutin för 
systematisk användning av FREDA-kortfrågor. Stödet till barn som 
har upplevt våld stärks nu genom att de kan få stöd på stadens fyra 
relationsvåldscentrum, där medarbetarna har fått utbildning i 
samtalsmodellen Trappan samt tagit fram en mall vid namn Här 
och nu-samtal. Även Stödcentrum är en viktig aktör och  har som 
ett av sina prioriterade områden under 2022 våld i ungas nära 
relationer. Stödet till vuxna våldsutsatta stärks bland annat genom 
flera utbildningssatsningar, både brett i socialtjänsten och specifikt 
till relationsvåldsteamen, exempelvis i att använda 
riskbedömningsmetoden Patriark och i att motivera våldsutövare att 
söka stöd för att förändra sitt beteende. Samverkan sker mellan 
förvaltningen och SHIS Bostäder respektive förtursenheten vid 
Bostadsförmedlingen i syfte att våldsutsatta ska få hjälp till 
stadigvarande boende. Spridning och implementering av 
handlingsplanen för att motverka människohandel och prostitution 
pågår. Planen innehåller bland annat kunskapshöjande insatser och 
aktiviteter som syftar till att stärka samverkan. Förebyggande arbete 
nämns som en viktig komponent. I slutet av rapporten nämns ett 
antal exempel på nationellt arbete inom området som förvaltningen 
kommer att följa i närtid.  
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 25 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande 
Jackie Nylander m.fl. (V) och Lotten Hammar m.fl. (S) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
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Vi välkomnar att aktivt arbete pågår med att förstärka stadens 
arbete mot våld, men lägesrapporten visar att det finns mycket 
arbete kvar att göra innan stödet är likvärdigt över staden och når 
fram dit stödet bäst behövs.  
 
Stöd till barn och unga 
Det är bra att RVC fått nytt uppdrag att ta emot barn som upplevt 
våld, men rapporten tar upp viktiga svårigheter kring att utföra 
uppdraget med de barn där en vårdnadshavare säger nej till stödet 
eller där barnet fortfarande bor eller har umgänge med 
våldsutövaren. Vi anser att det är av största vikt att barn som 
upplevt våld får det stöd de behöver och att det måste ses som 
allvarligt när vårdnadshavare förhindrar eller försvårar stödet. 
Eftersom socialtjänsten är de som beviljar insatsen anser vi att det 
är av stor vikt att socialtjänsten även får stöd i att ta ett större 
ansvar i att se till att stödet blir genomförbart. Det kan handla om 
att ställa krav på vårdnadshavare att säga ja till stödet eller att 
göra en plan för hur barnet kan bo hos bara en vårdnadshavare 
under tiden för behandlingen även om vårdnaden fortfarande 
kommer att vara gemensam. Annars är det stor risk att barn som 
upplevt våld inte får det stöd de har rätt till som brottsoffer. Vi vill 
också lyfta frågan kring varför barn som själva utsatts för våld av 
exemplvis en pappa som även slagit barnens mamma inte kan få 
stöd via RVC utan att det bara är de barnen som upplevt våld, men 
inte själva fysiskt  utsatts, som är aktuella för samtalsstöd. 
Dessutom vill vi lyfta svårigheten med att det måste finnas en 
våldsutsatt vuxen, ofta mamma, som har kontakt med RVC för att 
stödet ska vara aktuellt. Risken finns att många barn missas eller 
inte kvalificerar sig för ett stöd som bara är riktat till dem och 
istället hänvisas till stöd inom ramen för t.ex. familjebehandling. 
Detta kan självklart även vara bra men vi anser att barn som utsatts 
för och upplevt våld behöver stöd för sin egen våldsutsatthet och att 
det inte alltid fungerar inom ramen för familjebehandling som 
också riktar sig till föräldrar. Vidare behöver staden stärka arbetet 
med att nå ungdomar och unga vuxna utsatta för våld som kanske 
inte söker sig till RVC idag.  
 
Stöd till vuxna  
Vuxna som utsätts för våld i nära relation och hedersrelaterat våld 
och förtryck behöver ofta fly hemmet och starta ett nytt liv med 
skyddade personuppgifter och nytt boende. I rapporten framgår 
tydligt att stadens arbete med boendealternativ för våldsutsatta 
måste förbättras omgående. Det är inte acceptabelt att de 
alternativen med t.ex. SHIS mellanboende eller avtalet boende 
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används i så liten utsträckning och framförallt av enbart en 
stadsdel. Här hoppas vi att SHIS utvecklingsarbete kring 
mellanboende kommer leda till fler placeringar runt om i staden 
och att stadsdelarna väljer att använda sig av SHIS efter t ex 
skyddat boende. Utöver detta anser vi fortsatt att stadens arbete för 
att öka antalet förutse måste fortsätta och att takten på detta måste 
öka så att fler våldsutsatta kan få förtur i bostadskön. Mer måste 
också göras för att nå särskilt sårbara grupper.  
 
Implementering av stadens handlingsplan för att motverka 
människohandel och prostitution 
Det är positivt att programmet mot våld i nära relation och 
hedersrelaterat våld nu även innefattar arbetet mot prostitution och 
människohandel. Detta ska dock inte ses som en garanti för att 
personer som utsätts för prostitution och människohandel 
automatiskt får de insatser som våldsutsatta kan få även om 
behoven av skydd och stöd ofta kan vara likartade. Det har 
framkommit att det är beroende av vilken stadsdel den utsatta söker 
stöd från på vilken hjälp den kan få vilket inte är acceptabelt. Idag 
arbetar tex inte alla relationsvåldsteam i staden ens med 
målgruppen utan personerna kan vara aktuella på olika enheter 
utan specialistkompetens kring våldsutsatthet. Vi anser att 
socialförvaltningen, utifrån programmet och handlingsplanen, 
måste ta ett samlat grepp kring det stöd som stadsdelarnas 
socialtjänst ger till personer utsatta för prostitution och 
människohandel för att säkerställa att stödinsatser och ambitioner 
om hjälp inte stannar i handlingsplaner och program utan omsätts i 
verkligheten. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma särskilda uttalande. 
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§ 13 
Rapport över arbetet mot felaktiga utbetalningar och 
bidragsbrott i Stockholm stad 2021 
Dnr 3.1.1-183/2021 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner rapporten. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen för 
kännedom.  

3. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 
för kännedom. 

 
Ärendet 
Sedan många år tillbaka har Stockholms stad bedrivit ett aktivt 
arbete med att såväl utreda som förebygga felaktiga utbetalningar 
av ekonomiskt bistånd samt utreda och förebygga bidragsbrott. 
Stadsdelsförvaltningarnas och socialförvaltningens enheter för 
ekonomiskt bistånd ansvarar för att ha en funktion samt rutiner för 
att utreda felaktiga utbetalningar och bidragsbrott. 
 
I föreliggande rapport redovisas hur stadens arbete med dessa frågor 
har fortlöpt under året 2021. 
  
Statistiken som presenteras visar positiva ekonomiska effekter av 
FUT-arbetet, främst i form av att det medför att felaktigt bistånd 
hindras från att fortsatt utbetalas och att personer i stor utsträckning 
återbetalar det bistånd som de beviljats på felaktiga grunder. Det 
föreligger ett behov av att fortsätta utveckla stadens arbete med 
felaktiga utbetalningar. Förvaltningen föreslår att nämnden 
godkänner rapporten. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 13 maj 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande 
Jackie Nylander m.fl. (V) lämnade särskilt uttalande: 
 
Sedan 2008 har Socialtjänsten i Stockholm särskilda utredare som 
utreder misstänkta felaktiga utbetalningar inom ekonomiskt bistånd. 
Rapporten visar att beloppen staden får tillbaka är betydligt lägre 
än kostnaden för stadens FUT-utredare. Den vanligaste orsaken till 
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att en felaktig utbetalning gjorts 2021 interna felaktigheter från 
socialtjänstens sida.  
 
Det framkommer att kontrollerna inom ekonomiskt bistånd tar 
mycket tid i anspråk och skulle kunna utföras av administrativ 
personal vilket är en utveckling som staden bör ta inom ekonomiskt 
bistånd. Detta är också något som framkommit i arbetet med 
handlingsplanen för socialsekreterare och biståndshandläggares 
arbetssituation. Arbetet med att kontrollera att utbetalningar går 
rätt till ingår redan i handläggningen av ekonomiskt bistånd, något 
som vi i sig inte har något emot och det är viktigt att det finns tid för 
att göra detta. Det vi däremot är tveksamma till är nyttan av 
särskilda fuskutredare, i synnerhet när det visat sig att den 
vanligaste orsaken till att det blir fel är att handläggaren gjort fel. 
Vi vill ha ett större fokus på rättigheter och mer tid för 
socialsekreterare att ägna sig åt socialt arbete och att ge stöd i 
processen mot självförsörjande. Detta avspeglas också i vår budget 
då socialtjänsten i stort skulle tilldelas mycket mer resurser i 
allmänhet och ha utrymme att själva bedöma var resurserna behövs 
som bäst. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets 
särskilda uttalande. 
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§ 14 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt LSS och SoL 
kvartal 4 år 2021 
Dnr 3.1.1-165/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner stadsdelsnämndernas 
rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 9 § 
och rapportering enligt 28 f § LSS samt 4 kap 1 § SoL, 
kvartal 4 år 2021. 

2. Socialnämnden överlämnar stadsdelsnämndernas och 
socialnämndens rapportering av ej verkställda gynnande 
beslut till kommunfullmäktige. 

 
Ärendet 
Antalet ej verkställda beslut enligt LSS uppgick kvartal 4, 2021 till 
161 stycken vilket är en minskning med 75 beslut jämfört med 
kvartal 4, 2020. Antalet ej verkställda beslut enligt SoL uppgick till 
80 stycken. Det är en minskning med 15 beslut jämfört med kvartal 
4, 2020.  
 
Orsaken till minskningen av antalet ej verkställda beslut är att färre 
beslut påverkats av Corona-pandemin.  
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner rapporteringen 
av ej verkställda beslut enligt LSS och SoL, kvartal 4, 2021 och att 
rapporteringen överlämnas till kommunfullmäktige. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 12 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15 
Uppföljning av stadens lex Sarah-rapportering år 2021 
Dnr 3.1.1-158/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner redovisningen av inkomna lex 
Sarah-rapporter under 2021. 

2. Socialnämnden överlämnar redovisningen av inkomna lex 
Sarah-rapporter under 2021 till kommunfullmäktige. 

3. Ärendet överlämnas för kännedom till stadsdelsnämnderna, 
arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden. 

 
Ärendet 
Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har genom en enkät till 
samtliga berörda nämnder följt upp rapporterade missförhållanden 
enligt bestämmelserna om lex Sarah under 2021. Totalt 
rapporterades 365 missförhållanden, av dessa avsåg 298 
rapporterade missförhållanden i nämndernas egen verksamhet, 62 
rapporter avsåg enskild verksamhet och 5 rapporter avsåg 
missförhållanden i annan kommun. Av de 298 rapporterna som 
inkommit från stadens egen regi resulterade 44 i anmälan om 
allvarligt missförhållande till Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO). De flesta rapporteringarna enligt lex Sarah i egen regi har 
under 2021 skett inom äldreomsorg, funktionsnedsättningsområdet 
samt verksamhetsområdet barn och unga. Den vanligaste typen av 
missförhållande var brister i utförandet av insats följt av brister i 
rättssäkerhet vid handläggning och genomförande. Jämfört med 
2020 har det totala antalet rapporter om missförhållanden ökat med 
61 rapporter. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner redovisningen av 
inkomna lex Sarah-rapporter under 2021 samt överlämnar 
redovisningen till kommunfullmäktige. Vidare föreslås att ärendet 
överlämnas till berörda nämnder för kännedom. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 5 maj 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 16 
Personer som lever i hemlöshet och sover utomhus 
Redovisning av uppdrag från socialnämnden 
Dnr 3.1.1-13/2022 
 
Socialnämndens beslut  
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
redovisning av uppdraget. 
 
Ärendet 
Socialnämnden beslutade 2021-04-27 att uppdra åt förvaltningen att 
återkomma med en fördjupad analys av de personer som lever i 
hemlöshet i gatumiljö. I detta tjänsteutlåtande återrapporterar 
förvaltningen uppdraget med en redovisning som visar att gruppen 
personer som sover ute huvudsakligen består av personer som är 50 
år eller äldre, att personerna ofta har en komplex problematik med 
samsjuklighet samt att de känner rädsla för eller har en negativ 
inställning till myndigheter.  
 
Förvaltningen redovisar pågående arbete som bedöms som relevant 
utifrån målsättningen att kunna stötta personerna mot långsiktiga 
boendelösningar och identifierar några frågor om bland annat 
tillgänglighet som är viktiga att arbeta vidare med i syfte att 
motverka utsattheten hos de personer som lever i akut hemlöshet 
och som sover utomhus. Förvaltningen avslutar tjänsteutlåtandet 
med en sammanfattning av förslag till fortsatt utredning. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 10 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Mariana Moreira 
Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C) och Michaela Hollis (KD) 
lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Vi tackar förvaltningen för en viktig rapport om situationen för 
några av samhällets mest utsatta. 
 
Rapporten visar att gruppen personer som sover ute huvudsakligen 
består av personer som är 50 år eller äldre, att personerna ofta har 
en komplex problematik med samsjuklighet samt att de känner 
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rädsla för eller har en negativ inställning till myndigheter. Många 
av dem har befunnit sig i akut hemlöshet under flera års tid. 
 
Att ge dessa personer den hjälp de behöver kräver att 
socialtjänsten, tillsammans med sjukvården, civilsamhället och 
andra aktörer, arbetar förtroendeskapande och långsiktigt med 
helhetslösningar som fungerar för varje individ. 
 
Samtidigt som behoven är stora pågår också ett utvecklingsarbete. 
Staden har utvecklat det uppsökande arbetet och förstärkt 
myndighetsutövningen på fältet, där exempelvis 
Centralenuppsökarna möter personer i stor utsatthet. En särskild 
satsning genomförs nu med Case Managers för att hjälpa 
målgruppen. Boendeenheten har stärkt samarbetet med Region 
Stockholm avseende personer med komplexa behov med fokus på 
psykisk ohälsa och missbruk som riskerar att falla mellan stolarna.  
 
Vi ser framför oss att socialtjänsten behöver fortsätta utveckla det 
fältförlagda arbetet för att bli ännu bättre på att motivera 
målgruppen att ta emot hjälp, och hitta fler boendeformer utifrån 
olika gruppers behov för att tillhandahålla fler vägar ut. Det nära 
samarbetet med civilsamhället behöver fortsätta. 
 
Enligt den senaste hemlöshetskartläggningen minskar antalet 
personer i akut hemlöshet. Det förtar inte på något sätt vikten av att 
fortsätta arbeta för att hjälpa fler människor att lämna ett liv på 
gatan och få ett stadigvarande boende. Det är viktigt att staden 
fortsätter arbeta i linje med de rekommendationer som finns i 
rapporten. 
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§ 17 
Personer under 65 år med demensdiagnos, deras anhöriga 
och barn 
Redovisning av budgetuppdrag 
Dnr 3.1.1-16/2021 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som redovisning 
av socialförvaltningens arbete med budgetuppdraget under 
2021 och 2022. 

2. Socialnämnden godkänner de utvecklingsområden som 
identifierats för fortsatt arbete med uppdraget.   

 
Ärendet 
Personer under 65 år med demenssjukdom, deras anhöriga och barn 
utgör ingen stor grupp inom demensområdet eller 
funktionshinderområdet men livssituationen är ofta annorlunda än 
för äldre personer. I behovsinventeringar lyfts utvecklingsområden 
som information om sjukdomen och om insatser, hjälp med kris- 
och sorgebearbetning, tidiga och individanpassade insatser samt 
korttidsplatser och boende med inriktning mot målgruppen. 
 
Socialförvaltningen har under 2021 tecknat en överenskommelse 
med stiftelsen Silviahemmet för att genom samtalsgrupper till 
berörda stödja dem att hantera livet efter diagnosen och känna sig 
delaktiga i samhället. Öppna insatser är ett utvecklingsområde där 
nya insatser bör utredas under 2022, likväl som tillgänglig 
information om befintliga insatser i Stockholms stad till målgruppen 
och deras anhöriga. Ett fortsatt strategiskt samarbete pågår under 
2022 med äldreförvaltningen, stadsdelsförvaltningarna, regionen 
och intresseföreningar för att på kort och lång sikt ta sig an ett 
flertal utvecklingsområden såsom tidigt stöd, erfarenhetsutbyte och 
rutiner. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 25 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande 
Jackie Nylander m.fl. (V) och Lotten Hammar m.fl. (S) lämnade ett 
gemensamt särskilt uttalande: 
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Vi välkomnar förvaltningens redovisning av uppdraget att inventera 
behoven hos målgruppen personer under 65 år med 
demensdiagnos. Förvaltningen har gjort en bra analys och 
kartläggning av utvecklingsområden inom stadens verksamheter 
och vi hoppas att erfarenheterna tas vidare i arbetet framåt.  
 
Vi i rödrosa oppositionen har flera politiska satsningar i våra 
budgetar som, om vi hade styrt staden, hade stärkt stadens insatser 
mot personer under 65 år med demensdiagnos. Vi föreslog att 
staden skulle utreda hur profilboende för målgruppen kan inrättas, 
något som även förvaltningen vittnar om behovet av i rapporten. Vi 
har även föreslagit en utredning av förutsättningarna för ett 
stadsövergripande stödcentrum för yngre personer med 
demenssjukdom, vilket skulle kunna vara ett sätt att samtidigt 
utveckla daglig verksamhet inom LSS samt dagverksamheter enligt 
SoL som förvaltningen lyfter som ytterligare utvecklingsområden. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma särskilda uttalande. 
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§ 18 
Reviderade riktlinjer för handläggning av egenavgifter för 
vuxna i hem för vård eller boende (HVB), familjehem m.m. 
Dnr 3.1.1-368/2021 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner förslaget till reviderade riktlinjer 
för handläggning av egenavgifter för vuxna i hem för vård 
eller boende (HVB), familjehem m.m. 

2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen. 
 
Ärendet 
Stockholms stads nuvarande riktlinjer för handläggning av 
egenavgifter för vuxna i hem för vård eller boende (HVB), 
familjehem m.m. antogs av kommunfullmäktige 2004-01-19 och 
uppdaterades 2012-12-17. Riktlinjerna behandlar egenavgifter för 
insatser till vuxna personer aktuella inom individ- och 
familjeomsorgen (inklusive socialpsykiatri). 
 
Socialförvaltningen har i samarbete med stadsledningskontorets 
social- och skoljuridiska enhet vid juridiska avdelningen och 
stadsdelsförvaltningarna/Enheten för hemlösa reviderat riktlinjerna. 
Syftet med riktlinjerna är att de ska leda till en likvärdig tillämpning 
i handläggningen av egenavgifter i staden. 
 
Egenavgift är den avgift som kommunen kan ta ut av den enskilde 
för en tjänst. Bestämmelserna om egenavgifter i socialtjänstlagen 
(2001:453), SoL, skiljer på stöd- och hjälpinsatser av 
behandlingskaraktär och andra stöd- och hjälpinsatser. Avgifterna 
regleras i 8 kap. SoL. Beslut om egenavgift fattas enligt 8 kap. 1 § 
SoL. Möjlighet att helt eller delvis efterge ersättningsskyldigheten 
regleras i 9 kap. 4 § SoL. 
 
I de reviderade riktlinjerna har dispositionen ändrats och nya avsnitt 
lagts till för att förtydliga handläggningsförfarandet och hanteringen 
av egenavgifter. Bland annat har ett avsnitt om egenavgifter för 
olika målgrupper lagts till och tabell för egenavgifter uppdaterats 
och lagts in i riktlinjerna. Vidare har en lathund för handläggning av 
egenavgifter tagits fram och lagts till som bilaga till riktlinjerna.  
 
Den huvudsakliga förändringen i de reviderade riktlinjerna avser 
hantering av fakturering av egenavgift till den enskilde. Ändringen 
innebär att placerande stadsdelsförvaltning/Enheten för hemlösa 
alltid ska betala hela vårdavgiften (inklusive egenavgiften) till 
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vårdgivaren och fakturera den enskilde beslutad egenavgift. I de fall 
den enskilde är berättigad till försörjningsstöd till egenavgiften kan 
det vara aktuellt med en intern fakturering till enhet för ekonomiskt 
bistånd, beroende på lokala rutiner.  
 
De reviderade riktlinjerna innebär ingen ändring i vilka egenavgifter 
som tas ut från den enskilde. Den enda förändring som genomförts 
är att den del som avser kost har höjts i budget 2022 från tidigare 86 
kr per dygn till 97 kr per dygn. Höjningen motsvarar 0,2 procent av 
prisbasbeloppet. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 25 april 2022. 
 
Yrkanden 
Jan Jönsson (L), Mattias Keresztesi m.fl. (M), Mariana Moreira 
Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), Michaela Hollis (KD) och 
Linnéa Vinge (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
 
Jackie Nylander m.fl. (V) och Lotten Hammar m.fl. (S) yrkade 

1. att socialnämnden godkänner förslaget till reviderade 
riktlinjer för handläggning av egenavgifter för vuxna i hem 
för vård eller boende (HVB), familjehem m.m. med tillägg 
att avgift ej ska tas ut för placering i skyddat boende för 
våldsutsatta, 

2. att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen, samt 

3. att därutöver anföra 
 
I förslaget till reviderade riktlinjer för avgifter inom socialtjänsten 
görs inga större förändringar mer än att avgiften för kost ökar för 
att harmonisera med avgifterna inom äldre och funktionshinder 
samt att själva hanteringen av fakturorna förändras.  
 
När en våldsutsatt (oftast kvinna) blir placerad i skyddat boende 
förutsätter det att socialtjänsten anser att den enskilde har behov av 
detta för att undkomma vidare våld och i många fall räddar 
placeringen liv. Idag tar Stockholm stad ut en avgift på 167 kr/dygn 
(70kr/dygn om det ej ingår mat) för en sådan placering vilket vi 
menar är felaktigt. Kvinnor som flyr undan mäns våld ofta 
tillsammans med sina barn är inte som vilken placering inom 
socialtjänsten som helst, det handlar om att rädda liv och i många 
fall har kvinnan inte något annat val. Många som utsätts för våld i 
nära relation och behöver en placering på skyddat boende är 
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utsatta för ekonomiskt våld vilket gör att det kan vara svårt att 
ansöka och bli beviljad ekonomiskt bistånd för avgiften vilket är 
alternativet om den enskilde ej kan betala själv. Vidare är det ofta 
kostsamt att fly undan våld och starta ett nytt liv varav kommunen 
inte bör sätta ytterligare ekonomisk press, ekonomin ska aldrig 
sätta hinder för att någon tackar ja till placering i skyddat boende. 
Vi menar att staden kan stå för denna kostnad vilket skulle innebära 
några miljoner årligen beroende på antalet placeringar vilket vi 
menar är rimligare än att våldsutsatta kvinnor ska stå för denna 
kostnad. 
 
Beslutsordning 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Jackie Nylander m.fl. (V) och Lotten Hammar m.fl. (S) reserverade 
sig mot beslutet till förmån för det egna gemensamma yrkandet. 
 
Ersättaryttrande 
Anna Rantala Bonnier (Fi) ställde sig bakom Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma yrkande samt reservation. 
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§ 19 
Fördelning av statsbidrag för subventioner av 
familjehemsplaceringar 2022 
Dnr 3.1.2-207/2022 
 
Socialnämndens beslut  
Socialnämnden godkänner fördelning av statsbidrag för 
subventioner av familjehemsplaceringar enligt nedanstående: 
 
Fördelning av statsbidrag för subventioner av 
familjehemsplaceringar 2022 
Nämnd Fördelning i kronor 
Rinkeby-Kista 257 034 

Spånga-Tensta 143 852 
Hässelby-Vällingby 202 849 

Bromma 90 896 
Kungsholmen 51 078 
Norrmalm 62 703 

Östermalm 59 382 
Södermalm 121 532 

Enskede-Årsta-Vantör 216 285 
Skarpnäck 79 576 
Farsta 133 836 

Hägersten-Älvsjö 166 650 
Skärholmen 138 819 

Socialnämnden 315 000 

Totalt 2 039 492 
 
Ärendet 
Socialstyrelsen har fått i uppdrag av regeringen att fördela 
statsbidrag för subventioner av familjehemsplaceringar. Medlen ska 
användas till utvecklingsarbete för att barn och unga som är i behov 
av en familjehemsplacering ska få sina rättigheter och behov 
tillgodosedda. Stockholms stad har möjlighet att rekvirera totalt  
2 039 492 kronor under 2022.  
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förslaget att 
fördela statsbidraget till stadsdelsnämnderna samt till 
socialnämnden enligt nedan beskriven fördelning.  
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Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 21 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 20 
Fördelning av utvecklingsmedel för arbete mot våld i nära 
relationer 2022 
Dnr 3.1.2-208/2022 
 
Socialnämndens beslut  
Socialnämnden godkänner fördelning av statsbidrag för att 
kvalitetsutveckla arbetet mot våld i nära relationer enligt 
nedanstående tabell. 
 
Utvecklingsmedel för arbete mot våld i nära 
relationer, fördelning 2022 

Fördelning Nämnd 
kronor 

Rinkeby-Kista 624 090 
Spånga-Tensta 372 657 
Hässelby-Vällingby 536 871 
Bromma 279 427 
Kungsholmen 197 426 
Norrmalm 201 411 
Östermalm 212 811 
Södermalm 504 527 
Enskede-Årsta-Vantör 619 066 
Skarpnäck 251 550 
Farsta 461 210 
Hägersten-Älvsjö 504 276 
Skärholmen 379 594 
Äldrenämnden 250 000 
Totalt 5 394 915 

 
Ärendet 
Socialstyrelsen har under åren 2020-2022 regeringens uppdrag att 
fördela medel till kommuner för att utveckla socialtjänstens och 
hälso- och sjukvårdens arbete mot våld i nära relationer, sexuellt 
våld, hedersrelaterat våld och förtryck samt för att stödja arbete med 
vuxna och barn i prostitution och människohandel för sexuella 
ändamål. Stockholms stad kan rekvirera 5 394 915 kronor för år 
2022. 
 
Förvaltningen föreslår att utvecklingsmedlen fördelas till 



Socialnämnden 
Protokoll 
2022-05-24 

42 
 

 

samtliga stadsdelsnämnder och till äldrenämnden. Den föreslagna 
fördelningen innebär en större summa för alla nämnder jämfört med 
förra året.  
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 21 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 21 
Fördelning av statsbidrag för sociala insatser i utsatta 
områden 2022 
Dnr 3.1.2-209/2022 
 
Socialnämndens beslut  
Socialnämnden godkänner fördelning av statsbidrag för sociala 
insatser för barn och unga enligt nedanstående: 
 

Stadsdels-
nämnd 

Skol-
sociala 
team 

Fördelat 
utifrån 
befolkning 

Påfyllnads
-medel Totalt 

Rinkeby-
Kista 1 440 000 6 601 184 5 242 006 13 283 189 
Spånga-
Tensta 982 000 4 265 532 5 470 321 10 717 853 
Hässelby-
Vällingby 2 280 000 4 047 452 3 423 573 9 751 025 
Enskede-
Årsta -
Vantör 2 120 000 3 837 716 5 582 439 11 540 155 
Hägersten-
Älvsjö 1 500 000 1 783 984 4 715 461 7 999 445 
Skärholmen 479 240 2 821 643 4 198 713 7 499 596 
Totalt 8 801 240 23 357 510 28 632 514 60 791 264 

 
Ärendet 
Socialstyrelsen har fått i uppdrag av regeringen att fördela 
statsbidrag för sociala insatser för barn och unga i utsatta områden. 
Syftet med statsbidraget är att minska risken för barn och unga att 
dras in i eller på andra sätt drabbas av kriminalitet. Stockholms stad 
har möjlighet att rekvirera totalt 60 791 264 kronor under 2022.  
 
Av anvisningarna för statsbidraget framgår att medlen ska användas 
för verksamhet i de områden i kommunen som presenteras i 
Polismyndighetens lägesbild över utsatta områden. I Stockholms 
stad finna utsatta eller särskilt utsatta områden inom 
stadsdelsnämnderna Rinkeby-Kista, Spånga-Tensta, Hässelby-
Vällingby, Enskede-Årsta-Vantör, Hägersten-Älvsjö och 
Skärholmen. Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
förslaget att fördela statsbidraget till dessa stadsdelsnämnder enligt 
nedan beskriven fördelning.  
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Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 27 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
 
Särskilt uttalande 
Linnéa Vinge (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Stockholms stads utsatta områden är särskilt drabbade av 
kriminalitet och otrygghet. Det drabbar hela staden, men allra mest 
de laglydiga människor som bor där. Styrande politikers lösning på 
utanförskapet har varit att år efter år fullkomligt kasta pengar över 
dessa områden. Ändå tycks problemen bara växa och de kriminella 
gängen blir allt fler. 
 
Även om insatser naturligtvis kostar pengar så menar vi att man på 
ett bättre sätt måste säkerställa att resurserna går till saker som 
faktiskt fungerar. Majoritetens satsningar på affischer vid 
tunnelbanestationer och samtal om könsnormer tycks inte tillhöra 
en kategori som kan klassificeras som lyckade insatser. I ärendet 
framgår det att samma stadsdelar som erhöll bidraget för år 2021 
även ska göra det i år ”eftersom det inte skett några förändringar i 
Polismyndighetens lägesbild”. 
 
Det är med andra ord långt ifrån uppenbart att medlen gjort någon 
nytta och vi efterfrågar därför en större transparens och tydlighet 
gällande vilka förbättringar alla extra medel till stadens utsatta 
områden resulterat i. 
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§ 22 
Trygghetspriset 2022 
Tema: Socialtjänstens brottsförebyggande arbete 
Dnr 1.3.4-129/2022 
 
Socialnämndens beslut  

1. Socialnämnden godkänner tema för trygghetspris 2022. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Trygghetspriset har delats ut årligen sedan 2012 i syfte att stimulera 
verksamheter som bidrar till en ökad trygghet i staden. 
Trygghetsprisets tema har varierat under åren. Prissumman är 
50 000 kronor. 
 
Förvaltningen föreslår att 2022 års trygghetspris ska tilldelas en 
ideell förening eller frivillig organisation som arbetar med 
förebyggande sociala insatser riktade till individer eller grupper där 
risken att hamna eller fastna i en destruktiv miljö eller i ett 
riskbeteende finns. Samt att trygghetskonferensen genomförs med 
fokus på socialtjänstens brottsförebyggande och trygghetsskapande 
arbete och utgår från stadens trygghetsprogram och socialtjänstens 
uppdrag. 
 
Förra året var temat socialtjänstens arbete med missbruk och 
beroende som en viktig del i stadens brottsförebyggande arbete. År 
2021 tilldelades trygghetspriset en förening för deras arbete att 
stötta människor, både kvinnor och män, i missbruk, hemlöshet, 
psykisk ohälsa och kriminalitet med hjälp av fotboll. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 8 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 23 
Anmälningsärenden 

A. Förvaltningsgruppens protokoll 2022-05-18 
B. Protokoll från funktionshinderrådet 2022-05-19 
C. Protokoll från Individutskottet 2022-04-26 
D. Kontorsutlåtande dnr SON 1.6-210/2022; Remiss av Utkast 

till Lagrådsremiss Åtgärder för en jämnare fördelning av 
boendet för vissa skyddsbehövande, KS 2022/482 

E. Kontorsutlåtande dnr SON 1.6-220/2022; Remiss av 
Betänkandet Sänk tröskeln till en god bostad (SOU 
2022:14), KS 2022/424 

F. Tjänstemannabeslut, dnr 1.1.1-2/2022 
G. Inkomna skrivelser dnr 1.1.1-3/2022 

 
Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna. 
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§ 24 
Övriga frågor 
 
Socialnämndens beslut 

Socialnämnden uppdrar till förvaltningen att besvara skrivelse 
från Vänsterpartiet, Socialdemokraterna samt med biträde från 
Feministiskt initiativ. 

 
Skrivelse till socialnämnden angående stadens arbete kring 
våld i nära relationer 
Jackie Nylander m.fl. (V), Lotten Hammar m.fl. (S) och Anna 
Rantala Bonnier (Fi)  
 
Personer utsatta för våld i nära relation, mäns våld mot kvinnor 
och hedersrelaterat våld och förtryck är en mycket utsatt grupp som 
ofta har behov av både akut skydd samt långsiktigt stöd. Staden har 
Relationsvåldsteam i varje stadsdel som har till uppgift att stötta 
dessa personer och bevilja nödvändiga insatser. Det framkommer 
dock både i socialtjänstrapporten och i redovisning av uppdragen 
avseende våld i nära relation att det ej råder likställighet mellan 
stadsdelarnas arbete kring denna målgrupp. Just hur socialtjänsten 
arbetar med boendefrågan är en sådan fråga där det skiljer sig 
mellan stadsdelarna gällande placering i skyddat boende, SHIS 
mellanboende mm.  
 
Dessutom finns det personer som är särskilt sårbara för våld som 
staden idag har svårt att nå fram till. Vi vet till exempel att äldre 
personer, personer med psykisk ohälsa och/eller beroende samt 
personer med funktionsnedsättningar löper högre risk att utsättas 
för våld i nära relation. Vi undrar därför hur beredskapen för att 
skydda dessa målgrupper mot våld ser ut i staden och hur man 
arbetar för att särskilt nå dessa. Personer som har sex mot 
ersättning är en målgrupp som omfattas av programmet mot våld i 
nära relation och vi vill lyfta behovet av att se till så att alla 
stadsdelar arbetar med även den gruppen nu och att de personerna 
erbjuds stöd.  
 
Mot bakgrund av ovan vill vi ställa följande frågor till 
förvaltningen;  

1. Vilka åtgärder vidtas i staden idag för att nå särskilt 
sårbara grupper när det kommer till våld i nära relation?  

2. Hur kan likställigheten förbättras mellan stadsdelarnas 
handläggning gällande placering i skyddat boende samt 
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SHIS mellanboende för våldsutsatta? Idag är det endast ett 
fåtal stadsdelar som använder sig av tex SHIS.  

3. Hur arbetar förvaltningen med att säkerställa att personer 
som har sex mot ersättning också får stöd via alla stadsdelar 
i enlighet med programmet mot våld i nära relation?  
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§ 25 
Upphandlingsdokument för upphandling av  
- måltidsservice till boendeverksamheter inom socialförvaltningen 

och vid framtida behov 
Dnr 2.3.3-118/2022 
 
Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för 
upphandling av måltidsservice. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta 
tilldelningsbeslut och teckna ramavtal med godkänd 
leverantör. 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 
nämndens räkning besluta om: 
- förlängning samt uppsägning av ramavtal, 
- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 
- mindre justeringar av ramavtal. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Socialförvaltningen kommer att vara i behov av måltidsservice till 
förvaltningens verksamheter eftersom nuvarande avtal löper ut den 
31 maj 2022. Upphandlingen görs på uppdrag av socialnämnden 
enligt lag om offentlig upphandling (LOU). Socialförvaltningen 
föreslår att bifogat upphandlingsdokument godkänns. 
 
Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 
daterat den 20 april 2022. 
 
Beslutsordning 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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